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Zápis ze zasedání AS UK dne 18. prosince 2020 
 
1.  Zahájení  
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se 

konalo jak prezenční formou v Modré posluchárně, tak distanční formou prostřednictvím platformy MS Teams.  
 



 

Skrutátorem byl určen: Mgr. David Hurný. 
 
Program zasedání AS UK 

Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 7. prosince 2020 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán 
členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu. 
 

1. Zahájení  
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 20. listopadu 2020 

3. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání Předsednictva AS UK konaného dne 7. prosince 2020 
4. Vystoupení J. M. pana rektora 
5. Návrh na prodloužení mimořádného stavu na UK 
6. Kampus Hybernská 
7. Čerpání rozpočtu UK a rekapitulace hospodaření jejích součástí k 30. 9. 2020 
8. Informace o podpoře sociálně slabých studentů 
9. Dílčí novela Opatření rektora č. 24/2020 
10. Čerpání prostředků z fondu Mikuláš 
11. Delegace zástupce do sněmu a předsednictva RVŠ 
12. Delegace zástupce do sněmu RVŠ 
13. Delegace zástupce do Studentské komory RVŠ 
14. Delegace náhradníka zástupce do Studentské komory RVŠ 
15. Delegace fakultních delegátů do sněmu RVŠ 
16. Vnitřní předpisy fakult 
17. Návrh dodatku č. 6 k Opatření rektora č. 52/2017 
18. Právní jednání 
19. Nemovitosti UK – problematika právních vad a evidence nemovitostí, informace o postupu řešení 
20. Informace z pracovních komisí 
21. Informace z Rady vysokých škol 
22. Různé  

 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje program zasedání.” 
Schváleno tichým souhlasem 
  
 
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 20. listopadu 2020 
 
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženému návrhu zápisu ze zasedání AS UK konaného 
dne 18. prosince 2020 byly doručeny dvě připomínky, která byly zapracovány a upravená verze zápisu byla zveřejněna. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 18. prosince 2020.” 
Hlasování 
Pro 51, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 

 
3. Schválení zápisu ze zasedání Předsednictva AS UK konaného dne 7. prosince 2020 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod s tím, že se formou usnesení ze svého zasedání 
Předsednictvo AS UK kladně vyjádřilo k Dílčí novele Opatření rektora č. 24/2020 Poskytování sociálních stipendií na UK 
v akademickém roce 2020/2021 a nyní je třeba, aby AS UK dodatečně tento zápis schválil. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání Předsednictva AS UK konaného dne 7. prosince 2020.” 
Hlasování 
Pro 51, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 

 
4. Vystoupení J.M. pana rektora 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo prof. MUDr. Tomáši Zimovi, DrSc., 
MBA (dále jen ”J. M. pan rektor”).  
 
J.M. pan rektor přivítal členy AS UK. Informoval, že se sešla skupina pro vědu a rozdělování vědeckých peněz, která 
nastavila určitá pravidla pro sestavení rozpočtu. Příští rok bude intenzivně řešena záležitost financování doktorandů – 
kapitola MŠMT má 20 miliard Kč nárůst. Pokud však bude rozpočtové provizorium, nárůst nebude a peníze budou 
přidělovány stejně jako v letošním roce. Dále uvedl, že proběhlo jednání s Ministerstvem průmyslu a obchodu ohledně 
výstavby kampusu Albertov, k částečné shodě též došlo v otázce financování kampusu v Hradci Králové. Ke studijním 
záležitostem J. M. pan rektor uvedl, že je připravován harmonogram promocí na únor, březen a duben. Mezi červnem a 



 

zářím jsou připraveni rozšířit promoce i na dobu od 16:30, aby se všichni absolventi dočkali slavnostního ukončení 
studia. Připomněl, že platnost zákona č. 188/2020 Sb., o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých 
školách v roce 2020, končí k poslednímu dni letošního roku. V této souvislosti též stručně okomentoval novelu zákona 
o vysokých školách. Dále avizoval, že AS UK bude ke schválení předložena novela Jednacího řádu VR UK týkající se 
hybridního zasedání VR. Otevírá se též diskuse o mzdovém předpisu a dochází ke sjednocování organizačních řádů 
součástí. Dále uvedl, že hodnocení vědy na UK je posunuto na konec ledna 2021, jelikož část evaluačního panelu je 
nemocná. Dále informoval o proběhlých projektech, zejména o Noci vědců. Též informoval, že prezident republiky ve 
středu jmenoval 78 nových profesorů z nichž 37 je z UK. Dále uvedl, že UK jedná o investičních akcích. Od ledna vypukne 
roční akce přestaveb v budově Karolina, bude sjednocen design chodeb a místností. Konec prací je předpokládán ke 
konci roku 2021 až začátku roku 2022. Na závěr informoval, že UK s dalšími univerzitami zajišťuje pro členy akademické 
obce přístupy do digitálních zdrojů. Rada pro vnitřní hodnocení se zaměří na kvalitu probíhajících vzdělávacích programů, 
standardně běží GA UK a programy START. Vědecká rada UK jednomyslně schválila Strategický záměr, který bude 
představen na příštím zasedání AS UK. 
 
Prof. Wildová doplnila o informace o probíhajícím think thanku Vzdělávání 21. Na webových stránkách jsou zveřejněny 
dokumenty, které think thank poskytl MŠMT. Dalšími tématy, která byla otevřena na posledním jednání, byla otázka 
financování nejen vysokého školství. Ke zpracovávanému dokumentu bude veřejná diskuse. Think thank doporučí, aby 
v případě jakýchkoliv škrtů nebyly škrty v penězích na vzdělávání. Dalším tématem byly maturity. Vyzvala členy AS UK 
aby se zapojili do pracovní skupiny, která bude řešit inovaci maturit.  
 
Prof. Wildová dále uvedla, že OKVA chystá další šetření k vyhodnocení distančního zimního semestru. O rozsahu otázek, 
které fakulty mohou předložit, budou informovány na začátku příštího roku. V polovině ledna bude na společném setkání 
informována akademická obec.  

 
Rozprava 
 
Mgr. Šima požádal o upřesnění informace o změně mzdového předpis. J. M. pan rektor uvedl, že tato změna souvisí se 
změnou minimální a zaručené mzdy. Druhá věc je otázka katalogu prací, která je součástí mzdového předpisu. Změny 
nebudou zásadní. Dále je v plánu vložit údaje týkající se smluvní mzdy, která u velkých projektů naráží na určité limity, 
a úpravu home office. Nebudou se měnit limity, pro které nejsou zákonné normy. Návrh bude AS UK předložen přibližně 
v květnu či červnu příštího roku.  
 
Prof. Zahálka pogratuloval doc. Boháčovi, který úspěšně absolvoval přednášku před vědeckou radou univerzity v rámci 
řízení ke jmenování profesorem. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informace J. M. pana rektora.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
5. Návrh na prodloužení mimořádného stavu na UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. panu rektorovi. J. M. pan 
rektor uvedl, že mimořádný stav by měl být ukončen 5. ledna 2021, ale situace se nezlepšuje, proto požádal senát o 
prodloužení, a to do příštího zasedání AS UK.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k prodloužení mimořádného stavu na UK do 22. ledna 2021.” 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 
 
6. Kampus Hybernská 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který uvedl, 
že z FF UK před několika lety vzešla tato iniciativa a projekt se úspěšně rozvíjí jako místo pro setkávání. Vedení UK se 
zástupci FF UK dospěli k závěru, že by projekt měl mít univerzitní rámec. V návaznosti na to proběhla intenzivní a 
náročná jednání s magistrátem hl. m. Prahy, přičemž tato vyústila v návrhu několika dokumentů, včetně smlouvy o 
spolupráci, které jsou nyní předkládány AS UK ke schválení. Projekt i prostor Kampusu Hybernská má velký potenciál. 
Informace doplnil MUDr. Milan Prášil, kancléř UK. Poděkoval prof. Kratochvílovi, který se o rozvoj tohoto projektu zasadil, 
jakož i dalším členům přípravného výboru. Předložený návrh a jeho přípravy okomentoval též prof. Kratochvíl. Uvedl, 
že představy magistrátu hl. m. Prahy a UK o tom, jak by měl Kampus Hybernská vypadat, byly značně rozdílné, a 
hlavním úkolem bylo dokumenty vyhotovit tak, aby byly akceptovatelné pro obě strany. Podařilo se prosadit všechny 
úpravy, které byly pro UK klíčové. Zásadní je, že Kampus Hybernský bude mít formu zapsaného ústavu. Aktivity budou 
zastřešovat Rada Kampusu Hybernská a Programová Rada Kampusu Hybernská, kde bude paritní zastoupení zástupců 
hl. m. Prahy a UK. V Programové radě budou též povinně zástupci studentů. 
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 



 

„AS UK schvaluje navržený postup implementace projektu Kampus Hybernská, vyjadřuje kladné stanovisko s účastí UK 
na založení nové právnické osoby, zapsaného ústavu Kampus Hybernská a doporučuje materiál postoupit Správní radě 
UK. AS UK dále bere na vědomí Důvodovou zprávu, která představuje činnost a výstupy Přípravného výboru Kampus 
Hybernská.“  
Hlasování 
Pro 50, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
7. Čerpání rozpočtu UK a rekapitulace hospodaření jejích součástí k 30. 9. 2020 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo JUDr. Tomáši Horáčkovi, Ph.D., 
kvestorovi UK. JUDr. Horáček uvedl, že jde o průběžnou zprávu, uvedené hodnoty nejsou překvapující. Důležité je, že 
výnosová stránka je relativně úspěšně plněna. Poslední 3 měsíce roku jsou již spojeny jen s náklady, výnosů nebude 
tolik. Propad doplňkové činnosti není překvapivý, největší propad zaznamenal hotel Krystal. 
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informaci o čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy a o rekapitulaci hospodaření jejích součástí 
k 30.9.2020.“  
Hlasování 
Pro 53, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
8. Informace o podpoře sociálně znevýhodněných studentů 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, předal slovo J.M. panu rektorovi, který bod uvedl a předal slovo 
prof. Králíčkové, prorektorce pro studijní záležitosti. 
 
Prof. Králíčková uvedla, že materiál shrnuje podporu do několika oblastí. První oblastí je podpora studentům, kteří se 
nacházejí v akutní tíživé situaci. Na této oblasti se stále pracuje, materiál bude předložen příští týden. Další oblastí jsou 
studenti nacházející se v chronické tíživé situace. Systém podpory je rozprostřen mezi studijní odbor a UK point, a to 
zejména ve formě ubytovacího stipendia ve zvýšené výměře a sociálního stipendia, které je zvýšeno na 5.000,- Kč. 
V jejich případě jde o zajeté mechanismy, na které jsou studenti zvyklí. Novinkou je příspěvek ve výši 500,- Kč na 
stravování – tato částka bude zasílána přímo na ISIC. Třetí oblastí jsou uchazeči. Pro ně Centrum Carolina zavádí i 
nefinanční nástroje, např. půjčování technických pomůcek a poskytování poradenství. V létě bude uspořádána letní škola 
pro uchazeče ze sociálně znevýhodněných skupin. Pro současnou situaci se UK podařilo se společností Vodafone vyjednat 
speciální tarify a zapůjčení modemů. Poprvé byla v letošním roce využita možnost jedné přihlášky zdarma, musí se o ní 
žádat pouze v souvislosti s přihláškami podanými do konce prosince. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Sociální komise AS UK, která 
doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informace obsažené v materiálu Informace o podpoře sociálně slabých studentů.“  
Hlasování 
Pro 54, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
9. Dílčí novela Opatření rektora č. 24/2020 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání s tím, že byl tento bod projednán už v rámci 
Předsednictva AS UK, aby související činnost mohla být zahájena již v prosinci. Předsednictvo AS UK materiál projednalo 
a schválilo, AS UK na dnešním zasedání schválil zápis z příslušného jednání. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vzal na vědomí kladné dílčí novelu Opatření rektora č. 24/2020 Poskytování sociálních stipendií na UK.“  
Schváleno tichým souhlasem 
 
10. Čerpání prostředků z fondu Mikuláš 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi.  
 
J. M. pan rektor stručně představil čtyři předložené žádosti. Uvedl, že záležitosti týkající se Hradce Králové byly odloženy, 
avizovaná žádost z FTVS zatím není předložena, jelikož J.M. pan rektor v této věci diskutuje procesní kroky s vedením 
fakulty.  
 
Doc. Nigrin uvedl, že Ekonomická komise AS UK projednala tento bod velmi důkladně. Uvedl, že žádosti byly rozděleny 
na tři položky. K žádosti z FHS vyjádřila Ekonomická komise AS UK kladné stanovisko, k žádosti z FSV po přislíbení, že 



 

na danou akci nebudou již v budoucnu žádat další příspěvky, také. Ve věci příspěvku Správě budov a zařízení vyjádřila 
Ekonomická komise AS UK také kladné stanovisko.  
 
Protinávrh k žádosti FSV 
 
Bc. Farkaš okomentoval jím předložený protinávrh k příspěvku pro FSV. Uvedl, že protinávrh byl předložen již na 
Ekonomické komisi AS UK, kde hlasování dopadlo velmi těsně, proto jej předkládá i plénu AS UK. Stručně představil 
logiku svého návrhu, který spočívá v rozdělení příspěvku na poloviny a poskytnutí jedné poloviny ve formě vratné 
půjčky. Stručně okomentoval nastalou situaci, kdy přirovnal UK k rodičům se 17 dětmi. Konkrétně jeho návrh vychází 
z toho, že v dubnu byla schválena Pravidla pro čerpání z fondu Mikuláš, ve kterých jasně stojí, že fond je primárně 
půjčkový a nevratné příspěvky budou poskytovány jen v mimořádných situacích. Daná pravidla je nutné dodržovat, aby 
se předešlo tomu, že se fond vyčerpá. Splátkový kalendář je navržen jako bezúročný a nezohledňuje inflaci. Návrh též 
obsahuje možnost, že pokud bude FSV v roce 2024 ve finančních problémech, lze zahájit jednání o odpuštění splátek. 
Dále odkázal na proběhlou emailovou komunikaci. 
 
J. M. pan rektor upozornil, že fond Mikuláš se nevyčerpá, na jaře v něm bude 180 milionů Kč. Připomněl též zaběhlou 
praxi, kdy většina fakult se na fond Mikuláš pro získání prostředků obrátí jednou.  
  
Doc. Nigrin připomněl, že Ekonomická komise AS UK o protinávrhu hlasovala, a to s negativním stanoviskem.   
 
Prof. Zahálka vyzval členy AS UK, aby se v diskusi drželi faktů. Ekonomická komise AS UK věc to prodiskutovala velmi 
podrobně, na jejím jednání byli přítomni zástupci fakulty a veškeré požadavky vzešlé z posledního zasedání pléna byly 
prodiskutovány. 

 
Mgr. Pačes uvedl na pravou míru, že předložený protinávrh není osobní věc proti FSV. Je nutné najít transparentní 
způsob rozdělování prostředků z fondu Mikuláš. Nyní jsou stanovena pravidla, která nedodržujeme, a vysíláme tím 
fakultám nesprávné signály. Pravidla by měla navádět fakulty k tomu jak žádat a na co prostředky čerpat. J. M. pan 
rektor upozornil, že žádná pravidla porušována nejsou a rozhoduje se velmi transparentně. Mgr. Pačes vyjasnil, že 
pravidla neporušuje vedení UK, ale AS UK.  
 
Prof. Krejsek se dotázal, jaká byla původní výše žádaných prostředků. Poznamenal, že dobře připravený projekt by takto 
končit neměl, pak to generuje emoce, do budoucna je třeba se těmto situacím vyvarovat. Přitom poukázal na FHS. Ing. 
Pětová uvedla, že fakulta dostala ruinu k rekonstrukci, nešlo o nereálný podnik či neuváženost fakulty.  
 
Mgr. Glogr uvedl, že je třeba se vzájemně podporovat, ale též je třeba, aby tato podpora byla zodpovědná. Je nutné 
myslet na budoucnost a fond Mikuláš, pokud možno, zachovávat. Návrh půjčky s poměrně dlouhou dobou splatnosti a 
možnosti odpuštění je z tohoto hlediska ideální variantou. 
 
Dr. Jüptner uvedl, že mimořádnost, kterou Pravidla pro nevratný příspěvek vyžadují, je v žádosti FSV dobře odůvodněna. 
Mrzí ho, že AS UK vysílá fakultám mlhavé signály, v tuto chvíli je zaseta nervozita i na dalších fakultách, které investiční 
projekty připravují. Protinávrh neřeší vyčerpání Mikuláše. Žádost a řízení projektu z FSV jsou řádně prodiskutované a 
nebyly k nim předloženy žádné připomínky.  
 
Doc. Brom pro účely hlasování upřesnil čísla. Ve fondu Mikuláš se momentálně nachází aktiva ve výši okolo 100 milionů 
Kč. To jsou prostředky, které může UK půjčovat nebo nevratně dát. Od roku 2021 je nepsané pravidlo, že do fondu 
Mikuláš každoročně plyne 76 milionů Kč navíc. To znamená, že lze uspokojit přibližně 2,5 žádostí ročně. Požádal JUDr. 
Horáčka o informaci, kolik do Mikuláše přibude ze splátek, jelikož některé fakulty stále dluží. J. M. pan rektor upřesnil, 
že pro rok 2021 jsou vůči fondu závazky v celkové výši 65 milionů Kč.   
 
Doc. Nigrin vysvětlil souvztažnost pravidel pro čerpání z fondu Mikuláš s realitou. Pravidla byla tvořena v době, kdy se 
předpokládalo, že fond Mikuláš nebude nadále plněn. V Principech pro rozdělování příspěvků a dotací pro rok 2021 se 
však do fondu Mikuláš převedlo 75 milionů Kč na podporu projektů. To znamená, že pokud je porušován princip vratné 
půjčky, je tak činěno na základě pravidel vytvořených až po tomto rozhodnutí.  
 
Doc. Boháč poznamenal, že chaos byl vytvořen vlastními rozhodnutími pléna AS UK. Protinávrh se mu zdá rozumný, ale 
vzhledem k tomuto chaosu pro něj nemůže hlasovat. Na začátku příštího roku je nutné tuto problematiku diskutovat.  
 
Hlasování o protinávrhu: 
„AS UK projednal Návrh na čerpání z fondu „Mikuláš“ a s rozdělením prostředků podle předloženého návrhu pro FHS a 
SBZ souhlasí. AS UK navrhuje vyhovět žádosti FSV o čerpání z fondu Rezervy mimořádného příspěvku na podporu 
projektů, a to v poměru 50 % formou nevratného příspěvku a 50 % formou půjčky. Splatnost půjčky je odložena na 
období po roce 2024 s možností projednání odpuštění půjčky. Domluva případného odpuštění nebo splátkového 
kalendáře půjčky proběhne nejpozději do konce roku 2023.“ 
Hlasování 
Pro 13, proti 14, zdržel se 28 
Nebyl přijat 
 
Návrh usnesení: 

„AS UK projednal Návrh na čerpání z fondu „Mikuláš“ a s rozdělením prostředků podle předloženého návrhu souhlasí. 
AS UK zároveň bere na vědomí závazek FSV, že na investiční akci „Rekonstrukce a dostavba Areálu Jinonice” nebude v 
budoucnu žádat další prostředky formou nevratného příspěvku.“  



 

Hlasování 
Pro 40, proti 2, zdržel se 12 
Schváleno 
 
11. Delegace zástupce do sněmu a předsednictva RVŠ  

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a představil navrženého kandidáta, doc. Mgr. 
Cyrila Broma, Ph.D.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK jmenuje doc. Mgr. Cyrila Broma, Ph.D. jako zástupce do sněmu a předsednictva RVŠ.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
12. Delegace zástupce do sněmu RVŠ 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, se představil, vzhledem k tomu, že byl navržen.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK jmenuje prof. Ing. Františka Zahálku, Ph.D. jako zástupce do sněmu RVŠ.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
13. Delegace zástupce do Studentské komory RVŠ 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a představil navrženého kandidáta, JUDr. Michala 
Říhu.  
 
Mgr. Hurný podpořil návrh na jmenování studentských zástupců.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK jmenuje XY jako zástupce do Studentské komory RVŠ.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
 
14. Delegace náhradníka zástupce do Studentské komory RVŠ 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 
JUDr. Říha představil návrh na jmenování Kateřiny Grygarové náhradnicí zástupce do SKRVŠ.  
 
Návrh usnesení: 

„AS UK jmenuje XY jako náhradníka zástupce do Studentské komory RVŠ.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
15. Delegace fakultních delegátů do sněmu RVŠ 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a představil navržené kandidáty.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK jmenuje XY delegátem za fakultu do sněmu RVŠ.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
Hlasování o návrzích bude zahájeno po skončení zasedání pléna AS UK a bude probíhat do 21. 12. do 9:00. 
 
 
16. Vnitřní předpisy fakult 
 
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních 
vnitřních předpisů. Materiály byly řádně zveřejněny ve veřejné části webu AS UK. J. M. pan rektor předložil kladné 
stanovisko ke všem návrhům. 
 

a) Změna Jednacího řádu Akademického senátu MFF UK (č.j. 246/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Akademického senátu MFF UK (č.j. 246/2020) s výhradou legislativně 
technických oprav.“ 
Hlasování 
Pro 50, proti 0, zdržel se 0 
 

b) Změna Jednacího řádu Vědecké rady 3. LF UK (č.j. 258/2020) 
 
Návrh usnesení: 



 

„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady 3. LF UK (č.j. 258/2020) s výhradou legislativně technické 
opravy.” 
Hlasování 
Pro 47, proti 0, zdržel se 0 
 
17. Návrh dodatku č. 6 k Opatření rektora č. 52/2017 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo JUDr. Horáčkovi. JUDr. Horáček 
uvedl, že jde pouze o technickou úpravu, kterou se nově nabytý majetek svěřuje fakultám, resp. KaM.   
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal dodatek č. 6 k Opatření rektora č. 52/2017, kterým se svěřuje výkon správy nově nabytého majetku 
2. lékařské fakultě, Přírodovědecké fakultě, Matematicko-fyzikální fakultě a Kolejím a menzám, a provádí se další úpravy 
v souvislosti s pozemkovými úpravami, které provedl katastrální úřad v k.ú. Břevnov, Veleslavín a Libeň, vše obec Praha, 
a vyjadřuje k tomuto návrhu kladné stanovisko.“  
Hlasování 

Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
 
18. Právní jednání 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 

a) Varhany – dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál. Prof. Royt doplnil, že jde o velmi složitou 
záležitost, má ji na starosti zahraniční firma a tuzemští experti.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
  
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na zhotovení nových varhan pro Velkou aulu Karolina, kterým se cena 
díla (nových varhan) zvýšila na 20 491 974,36 Kč včetně DPH. AS UK doporučuje návrh dodatku č. 1 předložit Správní 
radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu s jeho uzavřením.” 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

b) Dostavba areálu TPU UK 2. LF – 4. etapa 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál. Jde o smlouvu o dílo na dostavbu teoretických 
ústavů 2. LF UK.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje podepsání finálního znění Smlouvy o dílo na realizaci stavby z nadlimitní veřejné zakázky na stavební 

práce pod názvem „Dostavba areálu TPU UK 2. LF – 4. etapa“.“ 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

c) Spektrometr pro MFF 

Prof. RNDr. Jan Hála, Dr.Sc., prorektor pro rozvoj, představil předložený materiál. Již jednou se materiál schvaloval, 
nyní však byla ve výběrovém řízení vybrána firma, která spektrometr zhotoví, proto je nutné schválit i tento další krok.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr uzavřít kupní smlouvu, jejímž předmětem je koupě fotoelektronového spektrometru, mezi 
Univerzitou Karlovou jako kupujícím na straně jedné a společností Vakuum servis s.r.o. se sídlem Hasičská 2643, 756 
61 Rožnov pod Radhoštěm, IČO 26793075, jako prodávajícím na straně druhé, za kupní cenu ve výši 24 276 000 Kč 



 

plus DPH ve výši 21 %, a doporučuje předložit ji Správní radě UK k udělení předchozího písemného souhlasu podle § 15 
odst. 1 písm. b) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k uzavření smlouvy.” 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 2 
Schváleno 
 
19. Nemovitosti UK – problematika právních vad a evidence nemovitostí, informace o postupu řešení 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo prof. Hálovi. Prof. Hála uvedl, že 
vedení UK se snaží vyřešit problémy související s majetkem UK, zejména nejednotnost vlastníka budovy s vlastníkem 
pozemku. Tato činnost probíhá dlouhodobě, dnes je o ní informován i AS UK.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 

„AS UK bere na vědomí předložené informace o nemovitostech UK, souhlasí s pokračováním řešení dané problematiky 
týkající se vlastnických práv a doporučuje rektorovi, aby odbor výstavby ve spolupráci s právním odborem a příslušnými 
fakultami a součástmi průběžně evidoval a zajišťoval postup prací při možném odstraňování právních vad.“  
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
20. Informace z pracovních komisí 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali 
o činnosti komisí. 
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že agenda Legislativní komise byla částečně 
již projednána v předchozích bodech. Komise se dále zabývala účinností zákona č. 188/2020 Sb. a jeho dopadem na 
trvání mandátu senátorů z 3. volebního bloku, kteří mají být nahrazeni nově zvolenými senátory. Komise dospěla 
k názoru, že na fakultách, kde se podařilo volby uspořádat, se funkční období neprodlužuje. Komise dále poskytla 
konzultaci k návrhu změny Volebního řádu AS 3. LF. 
  
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že agenda Ekonomické komise byla již 
projednána v předchozích bodech. Komise se dále dohodla na dalším postupu ve věci koncepčního zakotvení fondu 
Mikuláš.  
 
JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK se tento měsíc nesešla. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK se zabývala podporou sociálně 
znevýhodněných studentů a problematikou KaM, zejména informacemi od ad hoc pracovní skupiny pro KaM. Prof. 
Zahálka doplnil, že pracovní skupina nyní očekává reakce od vedení UK a její podněty představí plénu AS UK na začátku 
příštího roku.  
 
Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro IT AS UK se tento měsíc 
nesešla. Dále uvedl, že postupně pokračuje školení v kyberbezpečnosti, a informoval, že dnešní zasedání je opět 
streamováno pro veřejnost. 
 
Bc. Filipa Hruša, předseda Ediční komise AS UK, uvedl, že Ediční komise AS UK se sešla. Probírala se finanční částka 
věnovaná na sociální sítě UK a reklamu na sociálních sítích UK. Dále uvedl, že prof. Bárta představil činnost UVV, dr. 
Římanová činnost Ústřední knihovny a Mgr. Valo činnost Nakladatelství Karolina. Dále byl představen projekt „Na 
Karlovku online.“ 
 
Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK se tento měsíc nesešla.  
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 

21. Informace z Rady vysokých škol 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK předal slovo doc. Nigrinovi, místopředsedovi Rady vysokých škol. 
Doc. Nigrin uvedl, že RVŠ zasedala v tomto funkčním období naposledy, byly řešeny provozní záležitosti týkající se 
připravované novely zákona o vysokých školách. Poděkoval plénu AS UK za důvěru a možnost působit v tomto tělesu. 
Z časových důvodů se rozhodl v této činnosti nepokračovat. 
 
JUDr. Říha doplnil, že proběhlo plénum SKRVŠ, a též se primárně řešily otázky týkající se legislativy. Řada připomínek 
k novele vysokoškolského zákona se objevila ve stanovisku RVŠ jako celku. Distančně proběhl též Konvent 
akademických senátorů.  



 

 
Prof. Zahálka poděkoval doc. Nigrinovi a JUDr. Říhovi za jejich činnost v RVŠ. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace Rady vysokých škol.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
22. Různé 

 
MUDr. Prášil informoval o protivlivových opatřeních. Uvedl, že je připraveno memorandum mezi UK a Centrem proti 
terorismu a hybridním hrozbám, které je aktuálně projednáváno na Ministerstvu vnitra.  
 
J. M. pan rektor poděkoval všem členům a členkám AS UK za spolupráci v letošním složitém roce a všem popřál krásné 
Vánoce a vše dobré do příštího roku.  
 
Prof. Zahálka poděkoval vedení UK za efektivní spolupráci s Předsednictvem AS UK, stejně tak i tajemnicím a všem 
senátorům.  
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK, popřál 
jim krásné Vánoce a oznámil termín příštího zasedání, které se bude konat 22. ledna 2020 v 10:00. Zasedání ukončil 
ve 12:50. 
 
  
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
předseda AS UK  
 
Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice Legislativní komise AS UK 
  

 


